
 
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA DE 19 DE MARÇ DE 2009. 

 
Quan són les 12:30 hores del dijous 19  de març de 2009, es reuneix al Saló d’Actes de 
la Casa Consistorial la Corporació en Ple per celebrar sessió extraordinària i urgent en 
primera convocatòria. Sota la presidència del Sr. Batle, D. Mateu Ferrà Bestard hi 
assisteixen els següents regidors; Sr. Antoni Palerm Milla, per part d’UM; Sr. Manel 
Romero Romero i Sr. Miquel Bujosa Picornell per part del PSOE;  Sr. Pere Joan 
Salleras Vives i Margarita I. Barceló Vives, per part del PP. 
 
Es troba present la Secretària de la Corporació, la Sra. Sílvia Ripoll Genovart, la qual 
dóna fe de l’acte. 
 
Excusa la seva presència el Sr. Joan Peralta Palmer  de UM. 
 
El Sr. Batle declara oberta la sessió i passen a tractar-se els següents assumptes dins 
l’ordre del dia: 
 
 
I.- ACTES SESSIONS ANTERIORS. 
 
No havent cap pregunta ni aclariment es sotmet a votació, essent el resultat sis (6) vots a 
favor. 
 
II.- DECRETS I CORRESPONDÈNCIA. 
 
Es comenta el Decret de Denegació de les obres de Gabriel Tomàs Mir, i el Batle 
explica que no s’ajusta la sol·licitud al que es fa . Es segueix el procediment de infracció 
urbanística contra ell i contra Juan Matas Albertí. 
En quant a la correspondència el Batle diu que s’ha sol·licitat una subvenció a Turisme 
perquè els comerços de Banyalbufar puguin fer una pàgina web de promoció del 
municipi. 
Miquel Bujosa diu que està molt bé, però que també seria interessant el tema de la 
senyalització dins el municipi dels punts d’interès. 
El batle diu que sobre aquest tema també hi ha novetats, que ara els explicarà. 
També s’ha demanat una subvenció a la Consellera Dubon, per a la redacció de les 
memòries ambientals que han d’acompanyar les noves NNSS de Banyalbufar. Es té un 
pressupost que és de uns 13.500 euros aproximadament. 
El Batle també comenta que s’ha donat totes les facilitats a la Conselleria de Medi 
Ambient per dur residus des de Planícia al punt verd del poble, ja que ens ho varen 
sol·licitar. 
Comentar que finalment el CIM ha atorgat l’interès general per al projecte de celler de 
Sa Cooperativa de sa Malvasia de Banyalbufar. 
 
D’altra banda vol comentar que va arribar aquesta setmana una carta de Transports 
Comas referent al transport escolar dels nins de 3 a 6 anys. Diuen que, com aquest any 
hi ha hagut tants problemes per cobrar la factura corresponent al curs 2007-2008 i ni els 



pares ni ningú es volia fer responsable, enguany demanaran el pagament per endavant i 
el qui no pagui es quedarà sense transport. 
Margarita Barceló diu que els pares han rebut la carta, però no hi ha la informació de on 
s’ha de pagar, a qui ,ni de quina manera. També vol fer contra que creu que no s’ha fet 
tot el possible per part de la Corporació( no els funcionaris, si no la Corporació) per 
solucionar aquesta qüestió. L’anterior legislatura es van ocupar de deixar solucionat 
aquest tema amb una subvenció que cobria el 100% de la despesa, i que només s’havia 
de prorroga<r per part del Govern anualment. Després ,amb el canvi de color polític, 
només s’ha aconseguit una subvenció del 75% i per això la gent està molt decebuda. 
 
Manel Romero diu que les seves informacions són que tornarà sortir la subvenció aquest 
mes de març o abril. 
 
El Batle diu que segurament tornarà a ser del 75%. 
 
Margarita diu que s’ha preocupat molt d’aquest tema i que ha fet tot el possible per 
solucionar-ho, i pensa que si ells hagués estat   regidora de cultura de  l’Ajuntament  
s’hagués preocupat de trobar una solució. 
 
Tots els problemes han vengut perquè els pares han cobrat primer la subvenció i després 
han pagat la factura, i encara així hi ha hagut pares que no l’han pagada. 
 
Manel diu que els pares que han rebut la subvenció l’han de pagar. I acte seguit s’ecusa 
i s’absenta de la Sala. 
 
La Secretària explica que hi ha un dels pares que no ha pagat res i tres ó quatre que han 
pagat només l’import de la subvenció. 
 
El Batle diu que ells van fer tot el que va poder. A la reunió que van anar junt, amb na 
Margarita, ja van veure que el talant no era de dona més del que ja havien donat. 
 
Margarita diu que falta agilitat a l’Ajuntament per pagar la factura i s’ha hagut de fer tot 
corrent, quan l’Ajuntament es va oferir a donar una ma als pares. 
 
El Batle diu que es van comprometre a fer d’intermediaris entre l’empresa de transports 
i els pares ,perquè aquests i tan sols s’havien constituït com a Associació. I, des de 
l’Ajuntament s’ha estat telefonant ja fa temps a cada un dels pares per dir-los que 
cobraren la subvenció i que dipositaren els diners a l’Ajuntament per pagar la factura. 
S’han enviat cartes, s’ha parlat en nombroses ocasions amb l’empresa, i encara així 
s’han tingut problemes. A més la persona que abans estava al cap davant dels pares, ara 
ja no en vol saber res més. 
 
Margarita diu que la carta de Guillem ,com a responsable, pareix que diu que 
l’Ajuntament es farà càrrec de la diferència entre la subvenció i el total de la factura, 
que són 120 euros per nin. 
 
El Batle diu que si així ho acorda el Ple , a ell li pareix bé, però l’Ajuntament en cap 
moment es va comprometre a això amb el responsable dels pares. 
 
 



 
III.-  MOCIÓ UM (CONSORCI PLANÍCIA) 
 
Toni Palerm explica que es tracta de que es tingui en compte al poble de Banyalbufar a 
l’hora de gestionar al finca i per això es sol·licita al Govern de les I.Balears que formi 
un consorci on hi entri l’Ajuntament amb la part que correspongui. 
El segon punt de la moció és intentar que la societat civil del poble pugui dir també el 
que opina i sigui tinguda en compte, així es crearia un foro o alguna cosa similar per 
escoltar les opinions de la gent. L’ajuntament s’encarregaria de traslladar aquestes idees 
com a representant del poble en el consorci creat. 
 
Pere Joan diu que ells votaran a favor , però demanen la màxima transparència a l’hora 
de redactar el  conveni ,etc. També voldria saber a quantes bandes serà aquest consorci. 
Toni Palerm diu que encara no ho saben, però de moment Madrid té el 90% de la 
propietat i Balears el 10% restant ,les cases i a més la gestió de la finca.  
 
Miquel Bujosa  diu que en principi el seu vot és en contra , no en contra de la co-gestió, 
ja que sobretot en el punt dos hi estan totalment d’acord, si no en el primer perquè ell 
com a PSOE pensa que si el Ministeri és el que paga, voldrà tenir alguna cosa que veure 
amb la gestió de la finca, i el fet de que no es nomeni en el primer punt, és amb el que 
no estan d’acord. 
 
El Batle diu que l’Administració pública més propera que té l’Ajuntament és el Govern 
Balear i per això s’adreça a ell i no al Ministeri, però en cap cas hi hauria cap 
inconvenient en què el Ministeri hi intervingués. 
 
Miquel diu que a la Moció pareix que el Ministeri no intervé i precisament són els que 
han posat els diners. 
 
El Batle diu que si, segons el seu conveni amb el Govern, el Ministeri es queda amb el 
90% de la propietat ,però dona la gestió completament al Govern Balear, s’haurà de 
sol·licitar la co-gestió al qui la té.  
I a més el propietari més proper és el Govern, diu Palerm. I el que es vol amb aquests 
consorcis és que s’escolti a la part més dèbil, que és el poble de Banyalbufar. Per això 
s’estirà al que la conselleria digui, ja que en principi, tampoc es pot anar amb 
exigències. El més important és pensar Banyalbufar de manera global, no en colors 
polítics, perquè d’aquí a uns anys no saben qui  serà a l’Ajuntament ni a les demés 
institucions , i ens hem de preocupar pel futur del poble, sigui qui sigui el qui governi. 
 
El Batle diu que es discutirà què és l’important per Planícia i l’Ajuntament hi vol 
participar activament. 
 
Toni Palerm diu que el conveni es posarà damunt la taula (com no pot ser d’altra 
manera)  perquè sigui discutit i consensuat al Ple. 
 
Miquel diu que els pareix que la moció quedava coixa i que ells pensen que s’havia de 
nomenar al Ministeri, per tenir a llarg termini el puntal del Govern Central perquè és 
molt important. Troben que la moció és incompleta i per aquest motiu volen votar en 
contra. Sí vol alabar el punt dos de la moció que li pareix molt encertat. 
 



 
Toni Palerm insisteix que la gestió la tindrà la Conselleria de Medi Ambient , el Govern 
de les Illes Balears i el Consell  aquesta es la raó de la Moció i  hi volem ser. 
 
S’explica que un cop aprovada la Moció, s’enviï a la Conselleria. 
 
Margarita demana total transparència , degut a la importància del tema. 
 
Sotmès aquest punt  a votació el resultat fou de quatre (4) vots a favor, per part de UM i 
PP; i un (1) vot en contra per part del PSOE. 
 
 
IV.-  PRECS I PREGUNTES. 
 
Pere Joan, tornant al tema de Planícia troba que hi ha coses que no es varen fer com 
tocava el dia de la signatura de Planícia, i que ja ho havia fet saber al Batle. 
 
Miquel pensa que és una llàstima que havent-se aconseguit tant , s’espenyi per una 
tonteria. La societat civil va fer molta feina i a l’acte més rellevant no se’ls va convidar. 
 
Manel Romero torna a entrar a la Sala. 
 
Miquel demana que ara que Planícia és pública el següent objectiu és el Camí des Rafal. 
 
El Batle diu que la setmana que ve els convocarà a una reunió informal per debatre 
sobre les al·legacions interposades al catàleg de camins i aprovar-les o no, posteriorment 
al Ple, perquè el catàleg quedi aprovat definitivament; El pas següent, un cop aprovat el 
catàleg, és interposar l’acció reivindicatòria de la propietat, aportant testimonis , proves, 
etc. 
Ara que es té Planícia és una passa molt important i facilitarà un poc aquest tema, ja que 
també es pot sol·licitar la servitud de pas des de Planícia pel Rafal cap a Banyalbufar.  
 
Miquel Bujosa demana que els serveis socials del poble s’encarreguin de la gent gran 
que més ho necessita, i el seu estat és un poc preocupant.  
El Batle diu que el dijous en parlarà amb l’assistent social. 
 
Miquel Bujosa diu que el port es troba en molt mal estat, amb pedres, etc. 
 
El batle diu que aquesta setmana hi han anat precisament a fer una visita des de Ports, i 
al poble s’està constituint una junta, perquè no n’hi havia cap oficial. 
 
Miquel demana que es faci el que pertoqui a Ports i que s’apliqui la legalitat, perquè les 
concessions no són hereditàries i molta gent les hereda, les ven, etc i això no és legal. 
 
Miquel parla del tema de la senyalització i el Batle diu que precisament hi ha una 
subvenció amb aquest objecte i s’està preparant pressupost ,etc, mitjançant l’associació 
de comerciants, per presentar-ho al Consell. 
 



Toni Palerm diu que dia 17 hi va haver la primera reunió de l’Agenda Local 21 al poble 
i que es penjarà l’Acta a la pàgina Web de l’Ajuntament. L’empresa que s’encarrega de 
tot és GRAM. 
 
 
 
 
 
No havent més temes a tractar, quan són les 13:50 hores el Sr. Batle aixeca la sessió, de 
la que s’estén la present Acta i de la que jo com a Secretària dón fe amb el vist i plau del 
Sr. Batle. 
 
 

Banyalbufar, 19 de març de 2009. 
 
 

                                 V-I-P 
EL BATLE                                     LA SECRETÀRIA 

 
 
 
 
 


